
Protokół  Nr  LXXXIX  /2024 

z  sesji  Rady Miasta i Gminy Prochowice 

w   dniu   4  kwietnia    2024 r. 

 

Pkt. 1) Otwarcie  sesji   i  stwierdzenie  prawomocności  obrad  sesji. 

Sesję otworzył Wiceprzewodniczący Rady Miasta i Gminy Prochowice Sebastian Siwoń. 

Poinformował, że  obrady  sesji   są  nagrywane  i  transmitowane. Sesja  zwołana  została na wniosek  

Burmistrza MIG Prochowice (art.20 ust.3  ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym         

( Dz.U.z 2023r. poz.40). 

Na stan 15 radnych , w sesji   uczestniczyło  9 radnych .  Kworum  zostało  osiągnięte . 

Wiceprzewodniczący Rady MiG Prochowice Sebastian  Siwoń stwierdził kworum, Rada może 

podejmować prawomocne decyzje . Lista  obecności  stanowi  załącznik  nr 1 do protokołu.  

Przewodniczący  Rady   powitał : 
Panią Alicję Sielicką Burmistrza Miasta i Gminy Prochowice  
Panią  Dorotę  Kiełb  Sekretarza  Miasta  i Gminy Prochowice 
Panią Agnieszkę Bryję  Skarbnika  MIG Prochowice    
Panią  Edytę Rogos  Kierownika Referatu IGP, 
Radnych Rady MIG Prochowice  oraz  mieszkańców Miasta i Gminy Prochowice . 
 

Pkt 2) Zatwierdzenie  porządku  obrad . 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad  został upubliczniony,  jak również  
wszyscy  radni  otrzymali     porządek   drogą   emailową. 
P. Przewodniczący  poinformował , że Pani Burmistrz zawnioskowała o poszerzenie  porządku obrad 

sesji o projekt  uchwały w sprawie zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia diet dla 

sołtysów. 

 Następnie poddał wniosek pod  przegłosowanie . 

Radni jednomyślnie wyrazili zgodę na poszerzenie porządku obrad sesji o kolejny projekt uchwały  w 

sprawie   zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia diet dla sołtysów. 

 Porządek  obrad sesji  przedstawiał się  następująco. 
 
Porządek dzienny sesji  przedstawiał się następująco: 

1) Otwarcie  sesji  i  stwierdzenie  prawomocności  obrad. 

2) Przyjęcie  porządku  obrad. 

3) Podjęcie  uchwały    w sprawach  : 



-zmian w budżecie miasta i gminy Prochowice  na 2024 r. 
- zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy prochowiec na alta 2024-2040, 
-  zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia diet dla sołtysów 

4)  Zamknięcie  sesji. 

Punkt 1 i 2 porządku dziennego zrealizowano  jak wyżej .  
 

Pkt 3) Podjęcie  uchwał 
Radni przystąpili do  podjęcia uchwał . 
 
 Pkt 3.1 Skarbnik MiG Agnieszka Bryja  zaprezentowała  projekt  uchwały  w sprawie   zmian  w 
budżecie miasta i gminy Prochowice na 2024 r.  Zmiany  w budżecie  polegały   na :    
 

Dochody i wydatki budżetu gminy zwiększa się w 2024 r. o łączną kwotę 

117 119,40 zł w związku przystąpieniem przez Gminę Prochowice do umowy partnerstwo na rzecz 
realizacji projektu pn. „Kreatywny Świat Aktywnych Przedszkolaków - wspieranie edukacji 
przedszkolnej w Miejskim Przedszkolu w Prochowicach,    w Przedszkolu w Dusznikach Zdroju 
w Gminnym Przedszkolu w Wądrożu Wielkim" w ramach programu regionalnego Fundusze 
Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027 współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego Plus (r. 80195). 
Zadanie ujęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej, gdyż program realizowany będzie w latach 2024-
2026. Dochody i wydatki bieżące zaplanowano w roku 2025 w wysokości 4 384,00 zł, w 2026 r. w 
kwocie 3 240,00 zł. 

 

Dokonuje się zmian w planie wydatków majątkowych budżetu polegających 

na: zwiększeniu wartości przedsięwzięcia pn. Budowa Centrum Sportu, Edukacji i Kultury w 

Kwiatkowicach o kwotę 100 000,00 zł, z tytułu wykonania niezbędnej dokumentacji projektowo-
kosztowej i dodatkowych prac w związku ze zmianą sposobu ogrzewania nowobudowanego obiektu 

(r. 92601). 

 

Szczegółowe zmiany w planie dochodów, wydatków oraz zadań inwestycyjnych przedstawiono w 

załącznikach nr 1, 2 i 3 do uchwały. Niniejszą uchwałą aktualizuje się również załącznik nr 13 uchwały 

budżetowej na 2024 rok.  Wymienione zmiany nie mają wpływu na zmianę deficytu budżetu oraz na 

zmianę kwoty przychodów i rozchodów na rok 2024 ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Pani  Sarbnik dopowiedziała,że pomimo przesunięcia środków z dwóch zadań inwestycyjnych tj. 

przebudowa chodnika w ciągu  ul.Powstańców  Warszawy   i  przebudowa ul.Wojska Polskiego 

Lp. Klasyfikacja Nazwa zadania Kwota zmiany 

[zł] 

1. 600-60016-6050 Przebudowa chodnika w ciągu ul. Powstańców Warszawy w 

Prochowicach 

50 000,00 

2. 600-60016-6050 Przebudowa ul. Wojska Polskiego w Prochowicach (od ul. 

Warszawskiej do ul. Młyńskiej) 

33 625,00 

3. 900-90001-6050 Przejęcie urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych 

wybudowanych przez osoby trzecie 

16 375,00 

Razem 100 000,00 

 

Środki na powyższy cel przenosi się z następujących zadań: 



zadania te będą realizowane   w ramach  poprawy   komunikacji  oraz  infrastuktury  w  

Prochowicach. W budżecie na powyższy cel  zabezpieczono  środki  w wysokości 8 mln zł.  
 
Wiceprzewodniczący  Rady dla formalności  zapytał  o ewentualne uwagi, zapytania do projektu  

uchwały.   

Głos zabrała Radna Renata  Moroz, która prosiła o przybliżenie na co konkretnie zostaną   

wydatkowane   dodatkowe środki   w  realizowanym przedsięwzięciu pn. Budowa Centrum Sportu i 

Kultury w Kwiatkowicah, albowiem nie   uczestniczyła w posiedzeniu Rady na którym omawiano to 

zagadnienie. 

Wyjaśnień w sprawie udzielila Pani Burmistrz poinfomowała ,że za  zgodą Rady dokonano zmiany 

sposobu  ogrzewania  w nowo budowym Centrum  Kultury i Sportu w Kwiatkowicach.  Zastosowano 

inny sposób ogrzewania który wymagał  zakup pompy ciepła i i uzupełnienia  o dodatkowe panele 

fotowoltaiczne. Fachowcy   w trakcie realizacji tej inwetycji  stwierdzili, że zastosowany   sposób  

ogrzewania tego obiektu   będzie dla gminy niekorzystny .  Zastosowanie nowego sposoby 

ogrzewania wymagało dokonania zmian w  dokumentacji, zamontowania pomy ciepła  i   ogrzewania 

podłogowego. 

Kierownik Ref.  IGP  Edyta Rogos -   szacunowe koszty   zmian sposobu  ogrzewania   Centrum  Kultury 

i Sportu  wyliczono na kwotę 350 000 zł. Nie mniej  jednak po naniesieniu  zmian w projekcie , 

wycenieniu ich okazała się ,że jest to kwota wyższa. 

Radna Renata Moroz  gmina   sporo  płaci  za projekty , które  są opracowywane przez fachowców        

i  sytuacje    złego obliczenia powierzchni   nie powinny  mieć miejsca . 

Wyjaśnień udzieliła P. Burmistrz  informując, że powierzchnia obiektu nie została źle obliczona. W 

trakcie realizacji  zadanai zaproponowano  inną formę  ogrzewania, gdyż jest to duży obiekt , 

dokumentacja była robiona dużo wcześniej  gdy ceny  surowców grzewczych były tańsze. 

Kierownik Ref.IGP  Edyta Rogos-  poinfomowała, że w momencie kiedy państwo Radni wyrazili zgodę 

na  zmianę  sposobu ogrzewania  obiektu powstajęcego  w Kwiatkowicach  gmina nie posiadała 

kosztorysu . Prace zlecono na podstawie  szacunkowych kosztów. Wartość    zadania opiewała  na 

7 900 000 zł. Aby   można było zastosować  nowy sposób ogrzewania , należalo z projektu wyrzucić 

pewne rzeczy a w ich miejsce wprowadzić  nowe , zamienne.  Jak już wcześniej  informowałam, 

szacunkowo przyjęto ,że wartość dodatkowych   i  zamiennych prac wyniesie 350 000 zł. Nie mniej  

jednak  po dokładnym  ich przeliczeniu , na podstawie   kosztorysu  wartość zadania  wzrosła o 4 %.  

Należy jednak  mieć świadomość , że   zastosowane  zmiany w przyszłości  wpłyną  na zmniejszenie 



kosztów  utrzymania tego obiektu. Dzisiaj koszt zadnia  wzrasta o 4% ale w przyszłości  będą niższe 

koszty eksploatacyjnego tego obiektu. 

Wiceprzewodniczący  Rady po raz kolejny dla formalności  zapytał  o ewentualne uwagi, zapytania do 

projektu  uchwały.   

Wobec ich braku postawił projekt uchwały pod głosowanie . 

Wyniki   głosowania  

Status Ilość Procent 

ZA 8 88,89 % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 11,11 % 

 

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  imiennego  jednogłośnie Rada Miasta i Gminy 
Prochowice podjęła  uchwałę nr LXXXIX / 442  / 2024  w sprawie  zmian  w budżecie miasta i gminy 
Prochowice  na  2024 r. która  stanowi  załącznik do protokołu wraz z  imiennym  wykazem  
głosowania. 
 
 
Pkt 3.2 Skarbnik MiG Agnieszka Bryja  zaprezentowała  projekt  uchwały  w sprawie   zmian  w 
Wieloletniej  Prognozie  Finansowej   Gminy Prochowice na  lata  2024 -2040. 
Pani Skarbnik poinformowała, że projekt zakłada zmiany omówione w uchwale budżetowej  , 
obejmuje  zmiany   biężące   wynikajęce z zarządzenia   podjetego   w dniu 28.03.2024 r. oraz 
aktualizuje wielkości   budżetu   roku 2023   , które wynikają  ze złożonych sprawozdań  finansowych.  
 
Wiceprzewodniczący  Rady dla formalności  zapytał  o ewentualne uwagi, zapytania do projektu  

uchwały.  

Wobec ich braku postawił projekt uchwały pod głosowanie . 

Wyniki   głosowania  

Status Ilość Procent 

ZA 8 88,89 % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 11,11 % 

 

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  imiennego  jednogłośnie Rada Miasta i Gminy 
Prochowice podjęła  uchwałę nr LXXXIX / 443  / 2024  w sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  



Finansowej   Gminy Prochowice na  lata  2024 -2040, która  stanowi  załącznik do protokołu wraz z  
imiennym  wykazem  głosowania. 
 
  Pkt 3.3 Projekt  uchwały w sprawie   zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia diet 

dla sołtysów. 

Sekretarz MIG Dorota Kiełb   poinfomowała, że w  wyniku rozmowy przeprowadzonej z organem 
nadzoru  wynika ,że nastapiła zmian orzecznictwa w zakresie  uchwał podejmowanych   przez  Rady w 
sprawie diet dla sołtysów i radnych . 
 Zgodnie z obecnie obowiązującym orzecznictwem  uchwały te stanowią  akt  prawa miejscowego , 
które należy  opublikować w Dzienniku Urzędowym Województwa. Dlatego też w zaprezentowanym 
projekcie  uchwały zmienia się zapis par. 3 uchwały.   Uchwała ta stanowi  akt prawa miejscowego 
pomimo, iż dotyczy małej grupy  społecznej.  
 
Wiceprzewodniczący  Rady dla formalności  zapytał  o ewentualne uwagi, zapytania do projektu  

uchwały.  

Wobec ich braku postawił projekt uchwały pod głosowanie . 

Wyniki   głosowania  

Status Ilość Procent 

ZA 9 100 % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % 

 

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  imiennego  jednogłośnie Rada Miasta i Gminy 

Prochowice podjęła  uchwałę nr LXXXIX / 444  / 2024  zmieniająca  uchwałę w sprawie ustalenia 

diet dla sołtysów, która  stanowi  załącznik do protokołu wraz z  imiennym  wykazem  głosowania. 

 
Pkt  4)  Zakończenie    sesji  . 

W  związku  z  wyczerpaniem porządku obrad  sesji   Wiceprzewodniczący  Rady  podziękował   

wszystkim  za  aktywne  uczestnictwo  i   zamknął   obrady  sesji .  

Na  tym protokół  zakończono. 

Protokołowała:                                                                                     Przewodniczył : 

Jolanta   Szpularz                                                                                Sebastian  Siwoń   

 

 

 



 

 

 


